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Protokoll  

Hägersten-Älvsjös och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 
Onsdag 2024-03-06 
kl. 10.00-12.00 
förmöte 09.00-10.00 

Plats: Telefonvägen 30 plan 9, sammanträdesrum Nallen 

Justering digitalt: 
        
Ordförande       Justerare 
Mikael Erdefelt     Margaretha Åsén-Johansson 
2024-03-08      2024-03-06 

Närvarande: 
Ledamöter: 
Axel Otten, ordf 
Lotta Rosenström 
Ulla Smedberg, vice ordf  
Ingela Hedén 
Margareta Åsén-Johansson 
Mikael Erdefelt 
 
Övriga:  
Lisa Kinnari, stadsdelsdirektör Skärholmens (§5) 
Jan Rönnberg, avdelningschef Hägersten-Älvsjö (§9) 
Jens Westerlund, ILS-samordnare Hägersten-Älvsjö 
Yaowapa Karlsson, mötessekreterare 
  
Återbud:  
Agnes Serfözö 
Anette Rosing 
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§ 1 Mötets öppnande och genomgång av närvarande 
ledamöter. 
 
Mötet förklaras öppnat. Mikael Erdefelt utses som ordförande för 
mötet. Närvaron på dagens sammanträde noteras. 

§ 2 Godkännande av dagordning 
 
Dagordningen godkänns med tillägg av tre frågor under punkt 13. 

§ 3 Val av justerare  
 
Margaretha Åsén-Johansson 

§ 4 Föregående protokoll 
 
Föregående protokoll läggs till handlingarna.  

§ 5 Stadsdelsdirektörer Skärholmen 
 
Lisa Kinnari, Stadsdelsdirektör Skärholmen SDF presenterar sig för 
rådet. 
 
Goda exempel från samarbete med funktionshindersråd i Bromma 
SDF:  
Enligt uppdrag som uppkom med funktionshinderrådet på 
Södermalm SDF då Lisa var ansvarig, uppkom idén att FH 
ferieungdomar kunde se över tillgängligheten i lokalerna i 
stadsdelen. Goda resultat som ledde till gränsöverskridande 
samarbete med andra ferieungdomar. 
 
Frågestund med stadsdelsdirektör: 
 
Om VP-processen och arbetsmetoder för rådet: 
Rådet diskuterar hur Lisa ser på uppdraget som strategisk organ. 
Lisa ser att det finns utmaningar att ha den förväntan på rådet och 
ser värdet av att rådet får gediget stöd i det. 
Rådet undrar om hur de kan komma in i arbetet för att agera stöd 
och råds-organ till förvaltningens fortsatta utvecklingsarbete. Lisa 
diskuterar att ovannämnda goda exempel är en metod för rådet att 
se över, även att utse olika arbetsgrupper för utförande av planerade 
utvecklingsarbeten. Lisa förklarar vidare hur VP-arbetsprocessen 
ser ut, och råder rådet att inkomma med utvecklingsförslag oktober-
november. 
 
Rådet uppmärksammar att förra årets workshop-modell var en 
metod de fått testa på och undrar hur Lisa ser på den metoden. 
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Lisa betonar att workshop är ett bra tillfälle att få samtala med 
aktörer som sitter på expertkunskap i de olika intresseområden som 
rådet tagit fram. Lisa understryker att rådets synpunkter är av 
absolut värde för det fortsatta utvecklingsarbetet. 
 
Lisa förklarar vidare att rådet med fördel fortsätter arbeta med att få 
med synpunkter och utvecklingsfrågor i enheternas 
verksamhetsplaner för att få stor genomslagskraft. 
 
Om det strategiska uppdraget: 
Rådet lyfter vidare att rådet ställt frågan till politiker om hur de ser 
på rådens inverkan och stöd i deras nämndarbete och uppdrag. Lisa 
förklarar att rådet kan formulera aktiviteterna i de olika VP för att 
SDF skall kunna jobba mer riktat med de framtagna idéerna. 
 
Rådet lyfter vidare att det nya strategiska uppdraget kan te sig 
överväldigande och önskar förtydligande i hur de skall bedriva 
arbetet. Lisa lyfter att samarbetet med pensionärsrådet kan bidra till 
att få insyn i hur deras arbetsprocess ser ut som rådgivande organ. 
Lisa hänvisar även vidare till programmet äldrevänlig stad, som är 
ett gott exempel på styrdokument som arbetsform för rådet att likt 
pensionärsrådet, få inkomma med synpunkter om tillgänglighet som 
utvecklingsområde för funktionshinderrådet. 
 
Rådet lyfter vidare att de ser att samtliga SDF ser olika ut och även 
arbetsförfaranden och möjligheterna. Rådet ser att möjligheterna 
mellan Skärholmens SDF och Hägersten-Älvsjös SDF utifrån 
arbetsförfarande ser lite olika ut, men att det är positivt att det finns 
en redan framlagd grund för att kunna bygga vidare på framtagande 
och utförande av rådets intresseområden. 
 
Rådet har en förhoppning om att ett centraliserat arbete skall kunna 
bringa möjligheterna med utvecklingsarbetet framåt. Därav önskar 
rådet vägledning från SDF kring hur arbetet skall prioriteras. Lisa 
rekommenderar att workshopen 22 oktober följs upp en månad 
efter, med återkoppling om vilka mål som rådet tagit och som skall 
lemmas in i VP-utförandet. 
 
Nya socialtjänstlagen och dess inverkan: 
Rådet undrar över om det på sikt kommer införas nya lagar. Lisa 
informerar för rådet att den nya socialtjänstlagen som skall införas 
2025, innebär att man skall jobba mer förebyggande och fånga upp 
utsatta grupper innan de får insatser. 
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Om trygghetsfrågan: 
Rådet undrar över hur SDF resonerar kring trygghetsfrågan. Lisa 
lyfter att varje SDF gjort trygghetsvandringar genom åren, som 
syftar till att se över hur trygg miljön är och vad som kan påverkas 
och förbättra tryggheten. I Bromma genomfördes 
trygghetsvandringar med funktionshindernedsatta som gav goda 
resultat med bra synpunkter om hur man kunde öka tryggheten i 
stadsmiljön. 
 
Socialtjänstens personalomsättning och framtida rekrytering: 
Rådet lyfter att den höga personalomsättningen bland 
biståndshandläggarna upplevs rörigt och undrar hur SDF ser på den 
frågan. Lisa förklarar att det är en utmaning även från ett större 
perspektiv. Varpå organisationsjusteringen i Skärholmen SDF skall 
bidra till ökat trygghetsarbete, och smidigare hantering genom 
exempelvis sammanslagningen mellan beställarenheten och 
utförarenheten under Andreas Thorstensson, avdelningschef för 
Stöd och Service samt att beställarenheten fått utökat med två 
enhetschefer från att tidigare ha haft en enhetschef. 
 
Rådet lyfter vidare att de tror att en viktig faktor för att medarbetare 
skall vilja stanna kvar på sin arbetsplats är att de känner 
meningsfullhet och ökad status i sin roll. Lisa diskuterar att det är 
av vikt att fånga nyexaminerade socionomer tidigt för att med 
säkerhet implementera nya rekryter i arbetet. 
 
Rådet tillägget att de tror på insiktsutbildning som kan vara 
värdefullt för nya rekryter att få djuplodande förståelse för sin nya 
roll och därmed uppmuntra till att ta sig an uppdraget. Vidare 
diskussion om att förstå värdet i arbetet inom socialtjänsten och 
varför det är av vikt att begrunda valet vidare till att jobba inom 
beställarenheten, är också att få insyn tidigt som under sin 
praktiktid. 
 
Rådet avrundar frågestunden och tackar Lisa Kinnari för sin 
närvaro och delaktighet under sammanträdet. 

§ 6 Sammanträdestider 2024 
 
Workshop 22 oktober (ny tid), godkänns av rådet.  

§ 7 Rådets arbetsformer 
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Rådet diskuterar att uppdelningen kan vara till fördel att delas upp 
utifrån kompetens och intresseområden.  
Gallring av prioriterade områden efter workshop avgör slutligen 
fördelning och ansvarsperson. Diskuteras vidare vid nästa 
sammanträde. 

§ 8 Inkomna skrivelser och remisser 
 

- Remiss av Reviderade riktlinjer för handläggning av 
insatser enligt LSS och bistånd enligt SoL till barn, 
ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning 

Rådet noterar att svar på skrivelsen sammanställts av Axel Otten 
samt skickats in till ansvarig handläggare av rådssekreterare.  
 

- Programmet för tillgänglighet och delaktighet 2024-
2029 

Rådet diskuterar med intresse hur synpunkter som inkommit från 
stadens råd påverkat programmet, samt hur det kommer att 
tillämpas framöver. Rådet konstaterar att Genomförande och 
uppföljnings-punkten finns kvar i programmet som tidigare 
program, vilket är bra. 

§ 9 Aktuellt från Hägersten-Älvsjö 
 
Jan Rönnberg, avdelningschef Hägersten-Älvsjö, informerar att 
gruppbostaden som bedrivs i privat regi, Broder Per i Örnsberg, 
skall omförhandlas under inriktningsärendet som föreslår att 
upphandlingen leder till fortsatt verksamhet, och beslutet för 
eventuell förlängning klubbas under 2026. Gruppbostadens 
målgrupp är dövblinda. 
 
Jan informerar att hen avslutar som avdelningschef på Hägersten-
Älvsjös förvaltning och går vidare som områdeschef för 
äldreomsorg och funktionsnedsättning i Värmdö kommun. 
 
Rådet efterfrågar en beskrivning av hur flytten av träfflokal i 
Hägersten-Älvsjös stadsdelsområde har påverkat socialpsykiatrins 
målgrupp. Jan informerar om att det är upp till 30 deltagare per dag. 
Det har tillkommit nya deltagare till träfflokalen sedan flytt och 
tidigare deltagarna har upphört att deltaga. 

§ 10 Aktuellt från Skärholmen 
 
Förvaltningens förslag till fleråringen kommer att skickas ut till 
rådet för synpunkter. Förvaltningen noterar att det kommer att vara 
kort svarstid. Rådssekreterare skickar ut fleråringen till hela rådet 
när den inkommit. 
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§ 11 Samverkan med övriga stadsdelsråd 
 
Ett bra förslag och godkänns.  

§ 12 Frågor till kommande möte 
 

- Rådets arbetsformer 
 

- Rådet önskar genomgång och vägledning i VP-arbetet som 
rådet kan ge insyn och synpunkter på. 
 

- Rådet önskar att Stadsdelsdirektören Lee Orberson för 
Hägersten-Älvsjö deltar på rådets sammanträde 10 april eller 
5 juni, helst den 5 juni 

§ 13 Övriga frågor 
 

- Balanslista 
- Samarbete med pensionärsrådet 

Lotta tar en kontakt med Kerstin Krook. Rådet diskuterar 
kontakt- och konversationsväg vid nästa sammanträde och 
presenterar förslag. 

- Länk till nämndens ärenden 
Sekreterare sänder ut länk så snart den publicerats på 
meetingsplus. 

- Önskemål om hur Stadsdelsnämnden tar hand om VB och 
VP om funktionshinderråden – önskar återkoppling snarast 
möjligt, sekreterare återkopplar genom att skicka mejl till 
alla i rådet.  

Yaowapa Karlsson, mötessekreterare 
 .   


	Justering digitalt:
	Närvarande:
	§ 1 Mötets öppnande och genomgång av närvarande ledamöter.
	§ 2 Godkännande av dagordning
	§ 3 Val av justerare
	§ 4 Föregående protokoll
	§ 5 Stadsdelsdirektörer Skärholmen
	§ 6 Sammanträdestider 2024
	§ 7 Rådets arbetsformer
	§ 8 Inkomna skrivelser och remisser
	§ 9 Aktuellt från Hägersten-Älvsjö
	§ 10 Aktuellt från Skärholmen
	§ 11 Samverkan med övriga stadsdelsråd
	§ 12 Frågor till kommande möte
	§ 13 Övriga frågor


